
»Ljudje potrebujejo 
iluzijo prelomnice« 
 Ob začetku novega leta  Tommaso si želi razrešitve konfliktov. Nicole se bo osredotočila na ljudi, 
ki so vredni časa in pozornosti. Za Waldemarja pa je novo leto praznik upanja, ki ga ljubijo lenuhi

TRST Dragi bralci in bralke, v 
uredništvu mladinske priloge 
@Direkt vam v novem letu vo-
ščimo veliko sreče in veselja. 
Ker je to čas, ko obračunamo z 
minulim letom in pogled 
usmerimo v prihodnost, smo 
na pogovor povabili nekaj štu-
dentov, ki so z nami delili svo-
je želje za leto 2025. 

Študent Tommaso Corà, ki je 
diplomiral iz produktnega in 
grafičnega oblikovanja, je po-
vedal: »Zadnje silvestrovanje 
je bilo drugačno od prejšnjih, 
saj sem ga preživel v tujini. Pra-
znoval sem v Budimpešti s pri-
jatelji, ki sem jih spoznal šele 
lani. Vsi izhajamo iz različnih 
okolij, pravzaprav prihajamo 
iz različnih držav.« Po njego-
vem mnenju vsakdo praznuje 
in doživlja novo leto po svoje: 
»Pri tem je bistveno, da se nas 
novi začetek dotakne na glob-
lji ravni in nam omogoči, da 
razmislimo o preteklem letu. 
Res pa je, da je silvestrovo pos-
talo potrošniški praznik.« 

Tommaso navaja, da ima vsak 

narod ob izteku leta svoje obi-
čaje in tradicije, ki jih gre spo-
štovati. »Ob začetku novega le-
ta si običajno zastavim nove ci-
lje. Trenutno razmišljam o bo-
dočem magistrskem študiju, ki 
ga želim opraviti v tujini. Najbolj 
me zanima vizualna umet-
nost,« pove in še doda: »V 
splošnem je začetek novega le-
ta priložnost, da se razrešijo ra-
znovrstni konflikti in težave. 
Pri tem bi omenil vojno v Gazi 
in Ukrajini, pa tudi lakoto in 
revščino. Poleg tega si želim, da 
bi ljudje v novem letu uživali 
manj mesa in tako pripomogli k 
varstvu okolja.« 

Delajmo za boljši svet 
Nicole Iacumin, študentka 
kmetijstva in živinoreje na Uni-
verzi v Vidmu, je povedala: 
»Silvestrska noč je priljubljen 
trenutek v letu, a gre predvsem 
za potrošniški praznik. Čuti-
mo se dolžne, da ga praznuje-
mo razkošno. Po mojem je zad-
nji dan v letu pomemben, ker 
predstavlja priložnost za nov 
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začetek. Zato ni pomembno, 
kje praznujem, pomembna je 
prijetna družba.« 

Tudi v Italiji je novo leto ve-
lik dogodek, vendar v primer-
javi z drugimi državami nima 
neke specifične simbolike, ugo-
tavlja Nicole: »Gre bolj za dru-
ženje z lastnimi dragimi. Pravi 
pomen silvestrskega večera se 
skriva v vsakem izmed nas, za-
to ga moramo najprej najti in 
nato še uresničiti.« O svojih 
željah pa pove: »Želim si, da bi 
v novem letu stopila v ospred-
je osebnostna rast in študijski 
uspeh. To, kar sem doživela v 
minulem letu, naj bo nauk za 
prihodnost. Letos bom ener-
gijo usmerjala v svoje potrebe in 
želje. Pomembno je, da se osre-
dotočimo na ljudi, ki so vred-
ni našega časa in pozornosti. 
Poleg tega mora vsakdo po svo-
jih močeh sodelovati in pripo-
moči k ustvarjanju boljšega 
sveta in okolja. Majhna, ven-
dar pomembna dejanja, kot so 
recikliranje, uporaba javnih 
prevoznih sredstev in zmerno 

uživanje alkohola, prispevajo k 
izboljšanju našega zdravja in 
zdravja našega planeta.« 

Nismo gospodarji časa 
Tudi Waldemar Korneychuk, 
študent kulturologije na Duna-
ju, je z nami delil svoje razmi-
šljanje: »Silvestrovanje sprem -
lja lažno prepričanje, da smo 
ljudje gospodarji časa. Je strel 
na slepo: glasen pok, ki nič ne 
spremeni. Ljudje novo leto vi-
dijo kot začetek novega poglav-
ja, ne da bi se zavedali, da je vsak 
začetek konec nečesa. Ta pra-
znik je le iluzija, vendar ga – ta-
ko kot druge prevare – potre-
bujemo, da ne bi zblazneli zara-
di krutosti resnice.« 

Pomen silvestrovanja je po 
njegovem mnenju prej meta-
fora kot dejstvo: »Ljudje ob-
časno potrebujejo iluzijo pre-
lomnice, da upravičijo svojo 
utrujenost in naivnost. V naši 
državi je novo leto praznik upa-
nja, ki ga ljubijo predvsem le-
nuhi: čakajo na čudež, names-
to da bi ga ustvarili.«

Potrebujejo 
samo prijatelje  
 Silvestrovo na Norveškem

BERGEN Silvestrovo je za mno-
ge ljudi nov začetek in trenu-
tek, ko se spominjamo pre-
teklega leta in načrtujemo pri-
hajajoče. Po svetu se zadnji dan 
v letu praznuje na različne na-
čine. Vsak narod ima svoje obi-
čaje in navade. 

Obiskali smo norveško mes-
to Bergen, drugo največje mes-
to na Norveškem, ki ima prib-

ližno 285.900 prebivalcev. Ob 
tej priložnosti smo mlade pre-
bivalce tega mesta vprašali, kaj 
je značilno za praznovanje no-
vega leta in kako ga običajno 
proslavljajo. Mladi iz Bergna sil-
vestrski večer najraje preživlja-
jo v domačem mestu, namesto 
da bi odpotovali drugam, reci-
mo v kakšno evropsko prestol-
nico. Na silvestrovo se zberejo 

na domu enega izmed prijate-
ljev, kjer pripravijo večerjo z 
norveškimi jedmi. Vsak izmed 
njih prispeva k uspehu večerje 
in zabave, ki ji sledi. Po večerji 
so še nekaj časa doma, potem 
pa se odpravijo v center, kjer se 
s preostalimi prijatelji srečajo v 
disku. Tu praznujejo pozno v 
noč. 

Mladi Norvežani najraje os-
tanejo v znanem, domačem 
kraju in praznujejo v baru ali di-
sku. Druženje s prijatelji je čis-
to dovolj in ne potrebujejo nič 
drugega. Povedali so nam tudi, 
da na novoletne navade vpliva-
jo predvsem ostre in nepredvi-
dljive podnebne razmere. Tem-
perature so v tem obdobju zelo 
nizke in ravno zaradi tega so 
mladi najraje na toplem. Bergen  Norveško mesto
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 senator_bernie_sanders:  Svet mora 
odpreti oči. 

 joe.alabama.biden:  Ja, kar. Jaz pa se upokojim, 
končno. 

 realdonaldtrump:  In končno pridem jaz na 
vlado! 

 stric_elon_:  Pa jaz. Ne pozabi na to, kar smo 
se zmenili ... 

 sergiomattarella.it:  Republika ne podpira 
oligarhij! 

 il_presidente_meloni:  Kaj pa, če jih podpira 
ljudstvo? 

 štefan___čok:  Nisem gotov, da je to prava 
demokratska svoboda ... 

 paolo___fox:  Tudi letos bo zanimivo leto. 
Prav gotovo.

Dvanajst 
jagod sreče 
za silvestrski 
večer
MADRID V nekaterih špan-
sko govorečih državah je 
treba na silvestrski večer ob 
polnoči pojesti dvanajst 
grozdnih jagod. Vsaka ja-
goda simbolizira mesec v 
letu in izraža željo, da bi bi-
lo novo leto polno sreče. 

Nekateri pravijo, da tra-
dicija sega v leto 1909, ko 
so španski vinogradniki 
skušali obvladati preobilno 
letino in ljudem na silve-
strovo nudili grozdje. Dru-
gi pravijo, da je to tradicija 
iz devetnajstega stoletja, ko 
so se kmetje uprli madrid-
skemu županu in po 
mestnih ulicah jedli grozdje 
in pili vino – norčevali so se 
iz elite, ki je praznovala sil-
vestrovo z veliko grozdja in 
šampanjca, in se ji upirali.

Bodimo  
zmeraj 
direktni!

Sodelavke in sodelavci 
mladinske strani @Direkt:  
Svetlana Brecelj, Julija 
Cante, Martina Cavotta, 
Nika Maria Costantin, 
Marco D’Errico, Malina 
Dolhar, Lapo Farolfi, 
Tadeja Gergolet, Sara 
Hlabian, Mateja Martini, 
Gaja Pelà, Francesco 
Petaccia, Veronica 
Piredda in Damir Terčon. 
Pridruži se nam! 
Z nami stopi v stik prek 
Instagrama na direkt_pd. 
Beri nas vsak petek.
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